
Kære Udlændinge- og Integrationsudvalg 
 
Lovforslaget om at gøre håndtryk obligatorisk ved ceremonier for kommende statsborgere bliver, så 
vidt jeg kan forstå, snart sendt til afstemning. Hvordan forholder udvalgets medlemmer sig til 
lovforslaget? Mere specifikt: 
 
- Hvilke forventninger har medlemmerne til lovforslagets integrationsmæssige effekt? 
- Hvordan forholder medlemmerne sig til den administrative byrde, som dette lovforslag vil 
medføre? Både registrerings- og omkostningsmæssigt (for både kommuner og ansøgere) 
- Hvordan forholder medlemmerne sig til en kritik om, at lovforslaget virker som symbolpolitik, 
hvor det handler mere om at sende politiske signaler end rent faktisk at gøre en integrationsmæssig 
forskel? 
 
Som ovenstående spørgsmål afslører er jeg absolut ikke tilhænger af lovforslaget, men jeg er 
nysgerrig på alternative holdninger - og især hvordan de (forhåbentligt) er funderet i forskning frem 
for politik. 
 
Jeg håber på at høre fra jer. 
 
Venlig hilsen 
Trine Elm Naef 
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